

1-Trump is pressuring Canada to purchase 88 U.S.-made F-35 fighter jets, but Canada is looking at the Swedish-made Saab Gripen as a possible alternative to complement the fleet. Trump is threatening he might stop supplying parts for the US jets that Canada already own. 🤖
2-Zelenskyy rejects Trump's deal to buy jets from USA and has signed a deal with France to acquire up to 100 Rafale fighter jets over 10 years, a significant agreement that also includes air defense systems, missiles, and joint drone production. The deal is intended to modernize Ukraine's Air Force.

*****via*****

MadGreek 🗨 <https://bsky.app/profile/madgreek2024.bsky.social/post/3m72dlbdua22h>

*****via*****

So here's yet another reason to diversify our Allies and partners, and, above all, to leverage our skilled workforce to manufacture the essential tools for protecting our countries. **No more need of spare parts from the Americans!** As they say, "**taking a step back to move forward**," so we can buy more Swedish Saab Gripens to replace the old U.S.-made CF-18 fighter jets, period. My friends, let's enjoy our potatoes, apples, lobster, scallops, crabs, shrimp, and oysters—the seafood of New Brunswick, Nova Scotia, Prince Edward Island, and Newfoundland and Labrador, miam miam! —and invest in the best tools Canada needs. Long live the Swedes, Norwegians, French, etc...

*Trump fait pression sur le Canada pour qu'il achète 88 avions de chasse F-35 de fabrication américaine, mais le Canada envisage le Saab Gripen de fabrication suédoise comme solution de rechange possible pour compléter sa flotte. Trump menace de cesser de fournir **des pièces de rechange** pour les avions américains que le Canada possède déjà.*

🗨 Zelenskyy rejette l'entente de Trump concernant l'achat d'avions aux États-Unis et a signé une entente avec la France pour l'acquisition de 100 avions de chasse Rafale sur 10 ans. Cet accord important comprend également des systèmes de défense aérienne, des missiles et la production conjointe de drones. Il vise à moderniser l'armée de l'air ukrainienne.

Voici donc une raison de plus de diversifier nos alliés et partenaires, et surtout, de tirer parti de notre main-d'œuvre qualifiée pour fabriquer les outils essentiels à la protection de nos pays. **Plus besoin de pièces de rechange américaines !** Comme on dit, « **il faut savoir reculer pour mieux avancer** », afin de **pouvoir acheter** plus de Saab Gripen suédois pour remplacer les vieux CF-18 américains, un point c'est tout. Mes amis, profitons de nos patates, pommes, homards, pétoncles, crabes, crevettes et huîtres – les fruits de mer du Nouveau-Brunswick, de la Nouvelle-Écosse, de l'Île-du-Prince-Édouard et de Terre-Neuve-et-Labrador, yum yum! – et investissons dans les meilleurs outils dont le Canada a besoin. Vive les Suédois, les Norvégiens, les Français, etc.